
18 COMARQUES E L PUNT I Diumenge, 14 de maig dei 2000 

Exposició sobre la tasca missionera 
al nou centre Claret 
• Girona. L'ONG Amics de la Missió de Guaja-
rà-Mirim, que depèn de la regió claretiana de 
Catalunya, ha portat a Girona una exposició sobre 
la tasca desenvolupada a centres del Brasil, Bolívia, 
Panamà i Camerun, i que cada any acullen una 
vintena de joves durant un mes. La mostra s'ha 
fet en els locals renovats del centre Claret. / G.F. 

Visita a Girona dels seminaristes del 
seminari interdiocesà 
• Girona. Els disset seminaristes de primer any del 
seminari interdiocesà van visitar Girona dijous 
passat. Els joves, que pertanyen a diverses diòcesis 
catalanes, van trobar-se amb el bisbe Jaume Cam
prodon, i van visitar la Catedral i el museu diocesà. 
Aquestes activitats ajuden els futurs sacerdots a 
conèixer la reaUtat plural de l'Església. / G.F. 

Biografia de l'avantpassada^de les 
monges de Sant Daniel 
• Girona. Les benedictines de Sant Daniel es re
coneixen en la història d'Emma de Barcelona, 
filla de Guifré el Pelós i fundadora de la comunitat 
de Sant Joan de les Abadesses. Tot i que no 
es té un document que ho confirmi, els indicis 
històrics i la tradició fan pensar que les religioses 
es van traslladar el segle XV a Sant Daniel. El 
llibre és de Joana Ripollès i Maria Pau Rayner, 
del Col·lectiu de Dones en l'Església. / G.F. 

Acaba el curs del servei diocesà dirigit 
als adolescents 
• Blanes. Uns quaranta joves van assistir el cap 
de setmana passat a l'últúna trobada del curs or
ganitzat per TROCA, un servei diocesà dirigit 
als adolescents. La darrera de les cinc convivències 
proposades aquest any va tractar el tema de les 
vocacions. Els joves van sentir el testimoni de 
dues religioses, im seminarista i un matrimoni. / G.F. 

Cinc-cents alumnes de Porqueres, en 
la cloenda del mes del Medi Ambient 
• Banyoles / Porqueres. Uns 500 alumnes de les escoles 
de primària de Porqueres, que han participat en 
l'anomenat mes del medi ambient, que organitza 
l'Ajuntament en col·laboració amb l'escola de la 
Natura, van participar divendres en un espectacular 
acte de cloenda. La celebració va consistir en 
el desplegament d'un gran mural humà que re
produïa el nou eslògan Sorgeix l'estany, de la cam
panya que han posat en marxa els ajuntaments 
de Banyoles i Porqueres, /EI:PUNT. 

• CNT contra ETT. La CNT va manifestar-se 
ahir contra la precarietat en el treball i «el te
rrorisme patronal» que provoca cada any una alta 
smistralitat laboral (2.000 morts a l'Estat espanyol). 
La comitiva va sortir de l'estació de Renfe i va 
fer diverses pintades a les façanes de les ETT 
que s'anava trobant pel camí. / S.B. 

Virginie Fraudeau. VOLUNTÀRIA SOCIAL 

«Aprens molt amb els mlnusvàllcís» 
Virginie Fraudeau, de 19 anys, és la primera voluntària d'un país europeu que ha portat 

a terme tasques de voluntariat social a les comarques gironines 

MÒNICA CABRUJA 

Riudellots de la Selva 
• Virginie Fraudeu, que 
és de Poitiers (França) i 
ha estat treballant durant 
sis mesos al taller de mi-
nusvàUds de Mifas, a Riu
dellots de la Selva, va arri
bar a les comarques giro
nines gràcies a un progra
ma gestionat per la Ge-
nerahtat i finançat per les 
entitats i per la Unió Eu
ropea. 

—Per què va decidir ve
nir a fer aquesta tasca de 
voluntariat precisament a 
les comarques gironines? 

—«Per conèixer gent 
nova, coses noves i un altre 
idioma, i, sobretot perquè 
m'agrada treballar amb 
persones minusvàlides.» 

—És el seu primer con
tacte amb aquest col·lec
tiu? 

—«Sí, i n'estic molt sa
tisfeta, ja que per l'expe
riència que he tingut puc 
dir que aprens moltes co
ses amb ells. A França, el 
meu objectiu és accedir a 
una escola de formació per 
ser educadora social.» 

—Com valora l'expe
riència d'anar a un altre 
país a fer feines de volun
tària? 

—«Al començament va 
ser una mica difícil, ja que 
és el primer cop que m'a
llunyo de la meva famflia. 
Trobo, però, que és una 
bona experiència.» 

—Quines activitats ha 
fet al taller? 

—«He ajudat a donar 
menjar als usuaris (n'hi ha 
un total de trenta-tres), i 
els he donat suport també 
en les seves activitats, a 
més de fer-los classes de 
francès. He treballat al ta
ller vuit hores diàries.» 

Virginie Fraudeau, fotografiada durant la seva estada a les comarques gironines. / MÒNICACABRUJA. 

—Com l'han rebuda els 
usuaris? 

—«Crec que han estat 
contents. Durant aquests 
mesos de convivència hem 
establert una bona rela
ció.» 

—Recomanarà a altres 
persones del seu país que 
s'apuntin a una experièn
cia com la seva? 

—«Sí, ja tinc una amiga 
que fa de voluntària a Itàlia 

i recomanaré a altres amics 
que tinguin una experièn
cia com aquesta, que és 
molt enriquidora.» 

—̂ A França hi ha su
ficients recursos per aten
dre les persones minusvà-
Hdes? 

—«Crec que sí.» 
—Hi ha les mateixes ba

rreres arquitectòniques 
que es troben a l'Estat 
espanyol? 

—«Les mateixes. És 
complicat per a les per
sones minusvàlides poder 
fer una vida normal.» 

—Com valora la tasca 
que fa l'associació Mifas? 

—«És una associació 
que ajuda moltes perso
nes. Disposa de bons pro
fessionals, que fan una fei
na que els agrada, i això 
es nota ja que hi ha molt 
bon ambient.» 

Els ecologistes creuen que l'ampliació del 
polígon de Melianta perjudicarà el Clot d'Espolla 

EL PUNT / Fontcoberta 
• L'Associació de Natu
ralistes de Girona (ANG) 
i l'entitat naturalista Lim-
nos han expressat la seva 
preocupació perquè, se
gons diuen, l'ampliació 
del polígon industrial de 
Melianta, a Fontcoberta, 
afectaria «irreversible
ment» l'espai protegit del 
Clot d'Espolla. Segons els 
ecologistes, el Pla d'Es
pais d'Interès Natural 

(PEIN) del Clot d'EspoUa 
destaca pel procés càrstic 
que va originar surgències 
d'aigua amb estanyols. Se
gons els ecologistes, la 
qualitat de les aigües acull 
formes de vida molt sin
gulars com crustacis i ro-
tífers, entre els quals des
taquen els Triops, un crus
taci del triàsic únic al món. 

Al seu parer, la qualitat 
de les aigües també s'ha 
vist afectada per l'excés de 

fertilitzants i plaguicides 
usats pels pagesos. «Però 
l'amenaça més greu sobre 
aquest espai prové del po
lígon industrial de Me
lianta, que no disposa de 
cap estació depuradora i 
capta l'aigua directament 
de l'aqüífer», denuncien. 
L'Ajuntament de Fontco
berta ha projectat una am
pliació del polígon, fet que 
ha provocat l'oposició dels 
grups ecologistes. Pels dos 

grups, l'aprovació d'a
questa ampliació suposa
ria la desaparició de tots 
els valors naturals de l'es
pai. L'ANG ha presentat 
al·legacions al projecte 
perquè, segons manté, ni 
les normes subsidiàries 
permeten l'ampliació ni la 
situació del sòl industrial 
per desenvolupar en mu
nicipis propers avala eco
nòmicament la conve
niència del projecte. 
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